
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 7. januar 2021 stillet følgende 

spørgsmål nr. 578 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares 

af sundhedsministeren. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF). 

 

Spørgsmål nr. 578:  

”Hvad er den sundhedsfaglige begrundelse for, at man ikke har lukket for klinikker, 

der udfører kosmetisk behandling? ” 

 

Svar: 

I forbindelse med udmeldingen den 13. januar 2021 om forlængelse af skærpede 

nationale COVID-19-tiltag, blev det meldt ud, at Sundhedsstyrelsen i lyset af den 

aktuelle smittesituation anbefaler, at kosmetisk behandling ikke bør udføres med 

henblik på yderligere at mindske smittespredningen.  

 

Sundhedsstyrelsen oplyser, at anbefalingen vedrører både kosmetisk ikke-kirurgisk 

behandling og kosmetisk kirurgisk behandling. Ved kosmetisk behandling forstås 

korrektiv virksomhed, hvor det kosmetiske hensyn udgør den afgørende indikation, 

eller behandling, der som hovedformål har til hensigt at forandre eller forbedre 

udseendet. Sundhedsstyrelsen bemærker, at der stadig bør udføres kosmetisk 

behandling, når det sker som led i en behandling, hvor det samlede formål er 

sundhedsfagligt.  

 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

 

 

Magnus Heunicke      /      Kasper Østergaard Nielsen 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg 

Holbergsgade 6 

DK-1057 København K 

 

T +45 7226 9000 

F +45 7226 9001 

M sum@sum.dk  

W sum.dk  

 

 

Dato: 28-01-2021 

Enhed: SPOLD 

Sagsbeh.: DEPKNI 

Sagsnr.: 2100436 

Dok. nr.: 1559398 

 

Sundheds- og Ældreudvalget 2020-21
SUU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 578 

Offentligt

mailto:sum@sum.dk
http://sum.dk/

